
Høringssvar fra Sygeplejen vedrørende Strategi for implementering af kompetenceprofiler:

Sygeplejen vurderer, at det fagligt medfører et kvalitetsløft i forhold til sygeplejen, hvis SSA og 
sygeplejersker varetager sygeplejeindsatser. En forudsætning for dette er, at der er det nødvendige 
antal SSA i alle vagter til at varetage opgaverne, samt at SSA`er fortsat kan udføre sygeplejeopgaver 
jævnfør kompetenceprofilerne (LEON - Laveste Økonomiske Omkostningsniveau). Såfremt dette ikke 
opfyldes, vil det som konsekvens medføre et øget pres på Sygeplejen.

Sygeplejen udtrykker tvivl om det er realistisk at nå at uddanne det antal SSA`er der er nødvendigt for 
at nå målet til varetagelse af opgaver i 2016. 

Sygeplejen anbefaler, at det senest medio 2015 vurderes om målet er realistisk.

Sygeplejen udtrykker bekymring for om der i fremtiden er plads til de SSH`er der uddannes nu og som 
ikke søger videre i SSA-uddannelse.


